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Žehnání aktovek i bližních

Setkání animátorů v Kroměříži
V polovině srpna jsem se 
zúčastnil týdenního „Celo-
státního setkání animátorů 
v Kroměříži“ (možná jste 
viděli fotku na první strán-
ce Katolického týdeníku). 
Potkalo se tam přes tři sta 
mladých lidí ve věku 13 až 
25 let, kteří jsou nějak aktivní 
v církvi a pomáhají s přípra-
vou či organizací programů 
pro druhé (animátor není jen 
osoba, která tvoří kreslené 
filmy, ale také osoba, která 
připravuje činnost pro dru-
hé). Toto setkání se pořádá 
jednou za pět let, pokaždé 
na jiném místě. V Kroměříži 
se hlavní program i ubytová-
ní vešly do Arcibiskupského 
gymnázia. Na zahradě kaž-
dý den probíhala společná 
modlitba a přednáška po-
zvaného hosta (např. o mod-
litbě, o sebepoznání atd.). 
Pak se pracovalo v diskuz-
ních skupinkách, sdílely se 
zkušenosti, názory, otázky. 
Hostem byla například psy-
choložka Hana Imlaufová 
nebo rektor pražského semi-
náře Radek Tichý. 

Pevnou součástí každého 
dne byla společná mše sva-
tá v kostele svatého Mořice, 
díky moderní technologii 

se pak účastníci mohli při-
hlásit přes mobilní aplikaci 
na další duchovní program, 
sportování, do poraden či 
dílniček. Mně se podařilo jít 
na dramatizovanou modlitbu 
„Cesta světla“ v podání mlá-
deže litoměřické diecéze a 
na přednášku otce Lukáše 
Jambora o duchovním do-
provázení. 

Každý den měl také svoje 
překvapení - koncert Pavla 
Helana, muzikál Jesus Christ 
Supermlád od Spojených 
farností nebo velkou pátrací 
hru v centru města. Výborné 
bylo, že na chvíli přijeli na 
návštěvu téměř všichni čeští 
a moravští biskupové. Nebyli 
tam „jen“ jako přednášející 
nebo celebranti, ale s tro-
chou štěstí se s nimi dalo 
potkat a popovídat i na chod-
bě nebo ve frontě na oběd. 
Arcibiskup Josef Nuzík se 
dokonce jeden večer chopil i 
výčepní pípy s nealko nápoji.

Mladí, kteří jen nesedí a 
nečekají, až pro ně někdo 
něco udělá, si odvezli velké 
povzbuzení. Skvělé zážitky, 
duchovní posilu, nové ka-
marády, znalosti a doufám i 
chuť něco pro Boha dělat a 
vytvářet.                Kryštof Kintr

Když někomu žehnáme, 
znamená to, že mu přeje-
me všechno dobré a od-
kazujeme tím i kde zdroji 
všeho dobra, kterým je 
pro nás Bůh. Žehnat může 
kdokoliv, na věku, vzdělá-
ní ani hmotnosti a kráse 
nezáleží (naštěstí). Stačí 
v modlitbě říct: Pane, pro-
sím, požehnej tomuhle... 
téhle... svěřuji ti do rukou...

Když začíná školní rok, 
připomínáme si, že je tře-
ba žehnat těm, kterých se 
bezprostředně týká. Stejně 
tak se slavnostně žehná 
při poutích nebo slavnos-
tech, zvláštní požehání 
„Urbi et orbi“ – v přenese-
ném slova smyslu „pro ce-
lou zeměkouli“ pronáší na 
Nový rok papež. Ale nemu-
síme hledět až tak daleko 
a široko...  Potřebné máme 

vždycky kolem sebe. A tak 
ať už jdete nebo nejdete 
do školy, stejně dostanete 
domácí nebo pouliční úkol: 
zkuste zítra požehnat kon-
krétním lidem, které uvidí-

te a potkáte. Sousedovi, 
pošťačce, prodavačce, 
cyklistovi, protijdoucímu  
chodci, řidiči, stavební-
mu dělníkovi, dědečkovi, 
mámě, sestře, starosto-

vi, spolužákovi, kolegyni, 
spolupracovníkovi... A kdo 
je rád užitečný, může při-
dat úsměv. Ať vám k žeh-
nání Pán Bůh žehná!

Irena Kintrová

Nový Jeruzalém v Kunštátě

V úterý 16. července se 
v Kunštátě poprvé konala 
mariánská prosebná pouť 
Nový Jeruzalém. Mši sva-
tou sloužil P. ThLic. Tomáš 
Vyhnálek OMI spolu s dal-
šími čtyřmi kněžími pro 
zhruba 110 věřících. Jed-
ním z hlavních úmyslů celé 

pouti je prosba za nová 
kněžská a řeholní povolání. 
Celý následující měsíc se 
pak několik farníků modlilo 
růženec u sochy Panny Ma-
rie, která pak byla zhruba 
v půlce srpna převezena do 
Heřmanova, dalšího místa 
konání poutě.                -red-

Poděkování varhaníkům
Děkujeme bratrům Františ-
ku a Josefu Ostrým za jejich 
mnohaletou varhanní službu. 
Přestože podle místa bydliš-
tě nepatří do našich farnos-
tí, mohli jsme je slýchávat 
téměř na každé nedělní mši 
v 11 hodin. Přejeme jim, aby i 
nadále rozvíjeli svůj hudební 
talent, kterým byli obdařeni. 

Nebojte se, hrubé mše 
svaté budou i nadále do-
provázeny hrou na varhany. 
Radek Líkař, naše varhanní 
stálice, nezůstane osamo-
cen.  Připojí se k němu mla-
dé varhanice, které bychom 
vám rádi představili v někte-
rém z dalších čísel Okna.

-red-
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sebráno v Sebranicích
Sebranický zvon ve Westernovém městečku
Ve Westernovém městečku 
v Boskovicích byl nedávno 
dokončen kostelík ve stylu 
Divokého západu. Provo-
zovatelé oslovili paní se-
nátorku Vítkovou, zda by 
jim pomohla sehnat zvon, 
který momentálně neslouží 
svému účelu, a tak spolu 
s otcem Markem a souhla-
sem Biskupství brněnského 
domluvili zapůjčení sebra-
nického zvonu, který nebyl 
používán. Během prázdnin 
jsme se společně vydali 
na umístění našeho zvonu 
podívat a užít si příjemné 

odpoledne plné zážitků. 
Zhlédli jsme pistolnické 
představení a dechberoucí 
show Geronimo s desítkou 
překrásných koní. Vyzkou-
šeli jsme si hledání pokladu 
v obřím pískovišti či rýžová-
ní zlata, část výpravy jsme 
na chvíli zavřeli do nefalšo-
vaného vězení a komu bylo 
teplo, mohl si zchladit nohy 
v obřích kalužích, které bě-
hem naší návštěvy vytvořila 
silná bouřka. Celé odpoled-
ne zakončil Vinnetou a Old 
Shatterhand, kteří vyrazili 
hledat Poklad na Stříbrném 

jezeře. Všichni jsme si spo-
lečný výlet moc užili a už 
teď se těšíme, až zase za 

rok vyrazíme zkontrolovat 
náš zvon. 

Markéta Kudláčková

Pod olympijskými kruhy
Dvě kuchařky, pět vedou-
cích, 24 dětí, dva kojenci. 
Taková je bilance přífarní-
ho tábora – pěti 
dnů plných zá-
bavy, soutěží, 
tvoření a her. 
Letos jsme spo-
lečně zažehli olympijský 
plamen, zpívali olympijsko 
/ táborovou hymnu a vytvo-
řili vlajku, abychom mohli 
soutěžit v letních i zimních 
olympijských hrách a také 
na paralympiádě. Snad 

největším hitem letos bylo 
sbírání céček v potoce, ze 
kterých si děti vytvořily ná-

hrdelníky či 
n á r a m k y. 
Moc děkuji 
všem, kdo 
jakkoli při-

spěli k hladkému průběhu 
tábora – bez vás by to ne-
šlo! A už teď se těším na 
spolupráci na příštím ju-
bilejním desátém ročníku 
přífarního tábora. 

Markéta Kudláčková

Sbírka na opravu střechy kostela v Sebranicích
aneb Přispěj kačku svou na tašku tolik potřebnou

Možná si někteří z Vás 
vzpomenete na první letoš-
ní sbírku, která se konala 
v únoru 2024 na jarmarku 
v Sebranicích, kde jste si za 
příspěvek na opravu stře-
chy kostela mohli odnést 
ručně vyrobené velikonoční 
věnce. Jen připomeneme, 

že v rámci této I. akce bylo 
vybráno 17.230 Kč. 

Při příležitosti pouťové 
slavnosti v Sebranicích, ko-
nané 18.8.2024, organizá-
toři neztráceli čas a připra-
vili II. akci. Za dobrovolný 
příspěvek byly pro dárce, 
jako poděkování, připrave-
ny různé druhy krásných 
rostlin a okrasné dýně. Při 
této akci se vybralo 20.281 
Kč.

Vzhledem k velmi pozitiv-
nímu ohlasu a hlavně díky 
dobrovolníkům, od kterých 
jsme obdrželi další krásné 
rostlinky a dýně, jsme moh-
li v akci pokračovat a dne 
25.8.2024 se uskutečnila III. 

akce u kostela v Kunštátě. 
Zde se vybralo 17.255 Kč.

Dále pak přebytky pu-
tovaly do firmy Letoplast 
v Letovicích, kde se v rám-
ci kanceláří podařilo sbírku 
navýšit ještě o 2.000 Kč. 

Za letošní rok se do-
posud vybralo krásných 
56.766 Kč.

Moc děkujeme VŠEM 
za Vaši štědrost a laska-
vost! BOHU DÍKY.

V neposlední řadě ne-
smíme zapomenout podě-
kovat také hlavním iniciá-
torům akce, a to Lidušce 
Štenclové a Libušce Zou-
harové a také i ostatním 
dobrovolníkům, všem těm, 

kteří neváhali přiložit ruku 
k dílu, připravili krásné rost-
linky do květináčů, vystří-
dali se u stánku s rostlinka-
mi… VELKÉ DÍKY VŠEM 
zúčastněným, bez Vás by 
to nešlo!

A co bude dál? Protože 
nám všem velmi záleží na 
uchování našeho krásné-
ho kostela v dobré kondici 
i pro budoucí generace, ne-
končíme, ale připravujeme 
další zajímavé akce. Můžu 
Vám jen prozradit, že se 
máte na co těšit.

AŤ JE ZASE BRZY FIT 
TEN SEBRANSKÝ KOS-
TELÍK.

Iveta Prachařová


